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BRMG.0012.130.2017/KS 
 

PROTOKÓŁ Nr 38-12/2017 
 
Z posiedzenia Komisji Sportu Rady Miasta Gdańska, które odbyło się w 
dniu 29 listopada 2017 roku, a rozpoczęło o godz.16:15 w sali Seana 
Lestera nr 003 w Nowym Ratuszu przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 i 2 do 
protokołu. 
 

Na stan 6 (sześciu) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło 6 
(sześć) osób, czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 

Posiedzeniu przewodniczył radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący 
Komisji Sportu Rady Miasta Gdańska. 
 

Po otwarciu 38 posiedzenia Komisji, stwierdził quorum, powitał zebranych i 
poinformował, że porządek obrad został, w terminie regulaminowym, wysłany do 
radnych drogą elektroniczną. Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 
 
 

 
 
 

1. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia 
zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty rocznej z tytułu prawa trwałego 
zarządu – druk nr 1378.  
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 

2. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę 
w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta 
Gdańska – druk nr 1401 – w zakresie działania Komisji. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 

3. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2017 rok – 
druk nr 1402 – w zakresie działania Komisji. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 

4. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk nr 1371 – w 
zakresie działania Komisji. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska: Wydział Budżetu Miasta i 
Podatków, Biuro Prezydenta ds. Sportu, Gdański Ośrodek Sportu 

 

5. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie uchwalenia 
budżetu Miasta Gdańska na 2018 rok – druk nr 1372 – w zakresie działania 
Komisji. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska: Wydział Budżetu Miasta i 
Podatków, Biuro Prezydenta ds. Sportu, Gdański Ośrodek Sportu 

 

6. Ocena planów rozbudowy ścieżek rowerowych oraz tras rowerowych 
w Gdańsku. 
Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 

7. Infrastruktura rowerowa w mieście, strzeżone parkingi rowerowe. 
Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 

8. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
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Przewodniczący Komisji, wobec braku uwag do przedstawionego porządku 
posiedzenia poddał jego przyjęcie pod głosowanie. 
 
Głosowanie: 
5 za – jednogłośnie 
 
 

PUNKT  - 1 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia zgody 
na udzielenie bonifikaty od opłaty rocznej z tytułu prawa trwałego zarządu – 
druk nr 1378. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 listopada 2017 r. BRMG.0006.422.2017). 
 

Pani Halina Płonka – Zastępca Dyrektora Wydziału Skarbu, w imieniu 
wnioskodawcy, przedstawiła projekt uchwały.   
 

Następnie, z uwagi na brak głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w 
druku nr 1378. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 

Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Halinę Płonkę – Zastępcę Dyrektora Wydziału Skarbu, w 
wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 5 głosami za, przyjęła i 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 
1378. (Opinia nr 38-12/73-43/2017). 
 

PUNKT  - 2 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – 
druk nr 1401 – w zakresie działania Komisji.  
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 listopada 2017 r. BRMG.0006.445.2017). 
 

Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego w 
Wydziale Budżetu Miasta i Podatków, w imieniu wnioskodawcy przedstawiła 
projekt uchwały w zakresie działania Komisji. 
 

Następnie, z uwagi na brak głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w 
druku nr 1401 – w zakresie działania Komisji. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 

Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Marię Wojnarowską – Kierownika Referatu Planowania 
Budżetowego w Wydziale Budżetu Miasta i Podatków, w wyniku przeprowadzonego 
głosowania, 3 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących 
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się, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 1401 – w zakresie działania Komisji. (Opinia nr 38-12/74-44/2017). 
 

PUNKT  - 3 
 

Opiniowanie uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie 
uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2017 rok – druk nr 1402 – w 
zakresie działania Komisji. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 listopada 2017 r. BRMG.0006.446.2017). 
 

Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego w 
Wydziale Budżetu Miasta i Podatków, przedstawiając projekt uchwały 
powiedziała, że brak jest zmian w zakresie działania Komisji. 
 
W związku z powyższym, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie – 5 
glosami za, Komisja odstąpiła od opiniowania przedmiotowego projektu uchwały. 
 

PUNKT  - 4 
 

 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk nr 1371 – w 
zakresie działania Komisji. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
18 grudnia 2017 r. BRMG.0006.415.2017). 
 

Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego w 
Wydziale Budżetu Miasta i Podatków, w imieniu wnioskodawcy przedstawiła 
projekt uchwały w zakresie działania Komisji.  
Powiedziała: kolejna edycja Wieloletniej Prognozy Finansowej. Tym razem mamy 
perspektywę 2018-2047. W projektowaniu tej prognozy przyjęto wskaźniki 
makroekonomiczne ogólnodostępne ogłoszone przez Ministerstwo Finansów. 
Generalne tempo wzrostu PKB to 3,8% dla 2018 roku i w kolejnych latach według 
wskazań Ministerstwa Finansów, średnioroczna inflacja 2,3%, zatrudnienie w 
gospodarce narodowej 0,8%, nominalne tempo wzrostu przeciętnego wynagrodzenia 
w gospodarce narodowej 4,7% i wzrost wynagrodzeń nauczycieli i to jest zgodnie ze 
wskazaniem Ministerstwa Finansów w zawiadomieniu o subwencji oświatowej na 
2018 rok 5% począwszy od 1 kwietnia 2018 roku. Jeśli chodzi o planowane dochody 
to tutaj skalkulowano wartość ponad 3 mld 28 mln zł i wydatki skalkulowano na 3 
mld 253 mln 200 tys. zł. Z tego wynika planowany niedobór budżetowy 224,7 mln zł 
na rok 2018. Jeśli chodzi o zmiany w przedsięwzięciach to chciałabym tylko 
zaznaczyć, że prawie 90% przedsięwzięć ujętych w tej Wieloletniej Prognozie 
Finansowej to są przedsięwzięcia, które państwo już uchwaliliście i to jest liczba 
88 przedsięwzięć, które w ogóle nie ulegają zmianie, zostają przeniesione do 
dalszej realizacji. 21 spośród wszystkich wymienionych przedsięwzięć to są 
przedsięwzięcia również kontynuowane albo ulegające pewnym zmianom głównie 
wynikającym ze zmiany harmonogramu realizacji i z tych 21 blisko 90% właśnie 
polega na przesunięciu realizacji zadania na lata dalsze. Jest również 7 nowych 
przedsięwzięć. Wśród tych nowych 7 przedsięwzięć państwa Komisji dotyczy w 
zasadzie jedno. Jest to przedsięwzięcie pn. zaprojektowanie i sfinansowanie, 
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wybudowanie i eksploatacja obiektu wielofunkcyjnego obejmującego funkcje 
sportowo – rekreacyjne w dzielnicy Wrzeszcz. To przedsięwzięcie jest 
zaprojektowane na lata 2018-2047. Ma być realizowane w ramach partnerstwa 
publiczno – prywatnego. Obszar inwestycyjny tego przedsięwzięcia obejmuje 
10 323 m². Ogólną wartość przedsięwzięcia skalkulowano, ale jest to wartość 
szacunkowa, 76 680 000 zł. Chciałam powiedzieć, że w ramach tego 
przedsięwzięcia jest możliwość dodatkowego wykorzystania obiektu na potrzeby 
młodzieży szkolnej w ramach tzw. pasma szkolnego i to ma według danych, które 
otrzymałam z Wydziału Rozwoju Społecznego wytypowano 11 szkół, które miałyby 
korzystać z tego pasma.   
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Co to ma być za przedsięwzięcie?  
 
Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego w 
Wydziale Budżetu Miasta i Podatków 
To jest wybudowanie basenu. To są pływalnie.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Jest rozstrzygnięty przetarg w ramach tego ppp? Tam były dwie oferty.  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 
Nie ma jeszcze podpisanej umowy według mojej wiedzy.  
 
Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego w 
Wydziale Budżetu Miasta i Podatków 
Nie ma jeszcze podpisanej umowy.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Czyli my tylko lokujemy pieniądze w WPF-ie?  
 
Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego w 
Wydziale Budżetu Miasta i Podatków 
Tak. 76 mln to jest na cały okres użytkowania do 2047 roku, a całe przedsięwzięcie 
jako koszt zapisany w Wieloletniej Prognozie obejmuje lata 2021 do 2047. Ta kwota 
jest rozpisana. Chciałabym jeszcze powiedzieć, że w ramach tych 11 szkół, które 
by korzystały z tego basenu byłoby to statystycznie 203 klasy łącznie 4680 uczniów 
mogłoby skorzystać z tego basenu.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Czy został rozstrzygnięty przetarg i my aktualizujemy to? Czy w ogóle 
wprowadzamy nowe?  
 
Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego w 
Wydziale Budżetu Miasta i Podatków 
To jest całkowicie nowe przedsięwzięcie. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Panie dyrektorze jak pan widzi przyrost pieniędzy na działalność sportową w tej 
perspektywie? Nie za mało? Za dużo?  
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Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Pieniędzy zawsze jest za mało. Patrzę raczej w perspektywie przyszłego roku, a nie 
w perspektywie 2047 panie przewodniczący. Uważam, że basenów już mamy sporo. 
Teraz potrzebne jest nam przynajmniej jedno lodowisko.   
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Lodowisko jak najbardziej. Może z basenem.  
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Są dwa miejsca realne. Jedno to jest Letnica, a drugie jest okolica Ergo Areny.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Czy pan dyrektor Paszkowski ma coś do dodania?  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 
To co pan dyrektor Trojanowski powiedział jak najbardziej jest zasadne. Dzisiaj 
mamy w budowie wiele pływalni i obawiam się, że takie nasycenie to będzie 
problem z zapełnieniem i trzeba też dużo wysiłku włożyć w to, żeby realizować 
oprócz tych inwestycji także programy miękkie i na pewno w tym zakresie zarówno 
WRS jak i my jako Gdański Ośrodek Sportu będziemy musieli odjąć działania. One 
też będą kosztowały, bo jeżeli będziemy mieli pływalnie to trzeba dzieci uczyć 
pływać i czeka nas to w przyszłości. 
 
Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w 
druku nr 1371 – w zakresie działania Komisji. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 

Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Marię Wojnarowską – Kierownika Referatu Planowania 
Budżetowego w Wydziale Budżetu Miasta i Podatków, w wyniku przeprowadzonego 
głosowania, 3 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 1 głosie wstrzymującym się, 
przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 1371 – w zakresie działania Komisji. (Opinia nr 38-12/75-45/2017). 
 

PUNKT  - 5 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie uchwalenia 
budżetu Miasta Gdańska na 2018 rok – druk nr 1372 – w zakresie działania 
Komisji. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
18 grudnia 2017 r. BRMG.0006.416.2017). 
 

Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego w 
Wydziale Budżetu Miasta i Podatków, w imieniu wnioskodawcy przedstawiła 
projekt uchwały w zakresie działania Komisji. 
 

Następnie, z uwagi na brak głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w 
druku nr 1372 – w zakresie działania Komisji. 
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USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 

Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Marię Wojnarowską – Kierownika Referatu Planowania 
Budżetowego w Wydziale Budżetu Miasta i Podatków, w wyniku przeprowadzonego 
głosowania, 4 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących 
się, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 1372 – w zakresie działania Komisji. (Opinia nr 38-12/76-46/2017). 

 
PUNKT  - 6 i 7 

 
Ocena planów rozbudowy ścieżek rowerowych oraz tras rowerowych w 
Gdańsku. 
Infrastruktura rowerowa w mieście, strzeżone parkingi rowerowe. 
 
Pan Remigiusz Kitliński – Pełnomocnik Prezydenta Miasta Gdańska ds. 
Komunikacji Rowerowej 
Dzień dobry państwu. Plany przyszłoroczne to jest rozpoczęcie budowy blisko 25 
km nowych tras rowerowych. Jest to znaczące przyspieszenie po ostatnich latach 
dzięki temu przede wszystkim, że wreszcie doszło do podpisania umów 
dofinansowujących projekty unijne, czyli przede wszystkim Wiślana Trasa 
Rowerowa i Trasa Rowerowa wokół Bałtyku R9 i R10. Obydwie trasy przebiegają 
przez Gdańsk. Jedna z nich kończy się przy dworcu głównym Wiślana Trasa 
Rowerowa i ich budowa ma się rozpocząć już w przyszłym roku. W tej chwili są 
rozpisane przetargi. Jest kilka innych przetargów rozpisanych, m. in. na Podwale 
Przedmiejskie. Jeżeli państwo to interesuje to mogę po kolei przeczytać te 
inwestycje, które są planowane na przyszły rok.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Możemy prosić na maila?  
 
Pan Tadeusz Michalski – Zastępca Przewodniczącego Rady Dzielnicy Wyspa 
Sobieszewska 
Wyspa Sobieszewska?  
 
Pan Remigiusz Kitliński – Pełnomocnik Prezydenta Miasta Gdańska ds. 
Komunikacji Rowerowej 
Wyspa Sobieszewska jak najbardziej: Turystyczna, Boguckiego. Jest rozpisany 
przetarg. Drugi jeszcze temat Wały Wiślane, Wiślana Trasa Rowerowa os Świbna do 
granicy miasta z gminą Cedry Wielkie. Łączny poziom wydatków inwestycyjnych w 
przyszłym roku w trasy rowerowe to jest 9 250 000 zł na stricte inwestycje 
rowerowe i 4 850 000 zł na węzły integracyjne, w których mieszczą się również 
trasy rowerowe. Ponadto są jeszcze przynajmniej 4 inwestycje w Budżecie 
Obywatelskim na ponad milion złotych. Ten zakres, o którym mówiłem w pierwszej 
części to jest zakres, który zostanie rozpoczęty. On nie zostanie w całości 
zrealizowany w przyszłym roku. Natomiast istotnym przedsięwzięciem, które w 
przyszłym roku powinno zostać zrealizowane jeżeli szczęście dopisze to jest System 
Roweru Publicznego w Metropolii. Przetarg wkrótce będzie ogłoszony. Jest szansa, 
że ten system już będzie mógł być wdrożony w przyszłym roku. To jest osobna pula 
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pieniędzy, osobny projekt. Mówię o tym dodatkowo, bo to nie są trasy rowerowe. 
To jest Rower Publiczny.  
W temacie parkingów rowerowych państwo w szczególności zapytali o parkingi 
strzeżone. Niestety tutaj prace są ciągle na wstępnym etapie koncepcyjnym z 
jednego prostego powodu, otóż ciągle PKP Nieruchomości nie jest w stanie wskazać 
nam lokalizacji dla tych parkingów, bo finansowanie mamy. Nie mamy lokalizacji. 
Nie mamy gdzie fizycznie zrobić parkingów w Gdańsku Głównym i w Gdańsku 
Wrzeszczu.  
 
Radny Łukasz Hamadyk – członek Komisji 
PKP Nieruchomości chyba niewiele jest w stanie wskazać.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
My tam czekamy na tyle przekształceń, tylko z tego co wiem to PKP wrzuciły w to 
co my mieliśmy skomunalizować wrzuciły bardzo dużą część majątku komunalnego 
np. mieszkań, żeby też się pozbyć tego, a to strasznie przedłuża prace.  
 
Pan Remigiusz Kitliński – Pełnomocnik Prezydenta Miasta Gdańska ds. 
Komunikacji Rowerowej 
To jest problem, który te prace teraz wręcz zatrzymał.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Zarząd w Warszawie się zmienił PKP, a jak pewnie państwo radni wiedzą, to zarząd 
wszystkie decyzje tu lokalne wydaje zarząd PKP Linie Kolejowe i wiem, że dwa 
razy już sprawy z Warszawy wracały, bo się dwa razy zarząd zmieniał, prosili o 
dodatkowe wyjaśnienia.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Proszę kontynuować.  
 
Pan Remigiusz Kitliński – Pełnomocnik Prezydenta Miasta Gdańska ds. 
Komunikacji Rowerowej 
Więc tak wygląda sytuacja w temacie parkingów strzeżonych. Natomiast w temacie 
parkingów niestrzeżonych czyli stojaków rowerowych wygląda to dużo lepiej. 
Powstaje ok 1000 miejsc parkingowych, a stawiamy ok 500 stojaków. Takie są plany 
na przyszłe lata. Natomiast ostatnie dwa lata to jest 5000 miejsc parkingowych dla 
rowerów, które powstały. To jest 2500, które zostały postawione tylko przez 
ostatnie 2 lata, a sumie tych miejsc parkingowych mamy lekko ponad 8000, więc 
gro z nich powstało w ostatnich dwóch latach.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Proszę bardzo o pytania. 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
W zeszłym roku około listopada dostałem odpowiedź od wiceprezydenta 
Bojanowskiego, bo wnioskowałem o takie właśnie stojaki przy Żeromskiego, gdzie 
teraz jest realizowana inwestycja z 2015 w ramach Budżetu Obywatelskiego i tam 
była pozytywna odpowiedź pana Prezydenta, że zostaną tam postawione, więc nie 
wiem, czy to jest ujęte w pana rozpisce, ale bardzo bym prosił, żeby to sprawdzić. 
Drugie takie miejsce i też była odpowiedź pozytywna to był wybudowany przez 
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prywatną firmę Doraco z Oliwy park sensoryczny na granicy Żabianki i Oliwy, bo 
tam są dwie ścieżki rowerowe, a rowery są opierane o te nowe elementy parku.  
 
Pan Remigiusz Kitliński – Pełnomocnik Prezydenta Miasta Gdańska ds. 
Komunikacji Rowerowej 
Czyli to już jest inwestycja zakończona? Brakuje stojaków?   
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Do końca listopada będzie zakończona.  
 
Pan Remigiusz Kitliński – Pełnomocnik Prezydenta Miasta Gdańska ds. 
Komunikacji Rowerowej 
Sprawdzimy czy projekt to przewiduje, a jeżeli nie to dostawimy w ramach tej 
puli, która jest co roku dostępna i ona właśnie … 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Tam była już pozytywna odpowiedź. Ona była nawet w zeszłym roku jeszcze.  
 
Pan Remigiusz Kitliński – Pełnomocnik Prezydenta Miasta Gdańska ds. 
Komunikacji Rowerowej 
Realizacja tych stojaków, które stawiamy rocznie, te 500 sztuk, to też m. in. 
opiera się na zgłoszeniach, które otrzymujemy od mieszkańców, przedsiębiorców, 
każdy kto chce, na zasadzie korespondencji. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Jest taka ulica Wita Stwosza i została wytyczone na jezdni pasy rowerowe i 
problem się zaczyna przy skrzyżowaniach, bo zapalają się wcześniej światła dla 
rowerów. Widziałem tam parę razy takie otarcia, kłótnie między kierowcami a 
rowerzystami. Musi tam tak zostać? Nie ma innej możliwości?  
 
Pan Remigiusz Kitliński – Pełnomocnik Prezydenta Miasta Gdańska ds. 
Komunikacji Rowerowej 
Już tłumaczę z czego to wynika. Takie ustawienie świateł ma umożliwić 
rowerzyście skręcającemu w lewo wykonanie tego manewru w sposób bezpieczny. 
Tylko po to. To jest 5 albo 6 sekund przyspieszonego sygnału. Skręt w lewo jest 
bardzo niebezpiecznym manewrem w przypadku ruchu rowerowego odbywającego 
się po jezdni i w tej sposób się to niebezpieczeństwo obniża w rejonie skrzyżowań, 
gdzie są punkty kolizji. One są wyeliminowane poprzez odpowiednie ustawienie 
świateł.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Tam jest jeden niuans w sprawie tej sygnalizacji, że wieczorami szczególnie 
kierowcy nie znający tej ścieżki, którzy przyjeżdżają z zewnątrz, jak się zapala ta 
na dole to kompletnie nie widzi tego znaczka, że jest dla rowerów. On powinien 
być albo zrobiony może jakąś farbą fluorescencyjną, bo zauważyłem, że 
wieczorami, a szczególnie jak jest szaro, jest mało widoczna, a przyjezdni ruszają 
od razu jak się zapala to zielone światło i oni myślą, że ono też jest dla nich i już 
nie patrzą na to u góry.  
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Pan Remigiusz Kitliński – Pełnomocnik Prezydenta Miasta Gdańska ds. 
Komunikacji Rowerowej 
W momencie, kiedy inwestycja była realizowana nie było jeszcze określonego 
dokładnego wzoru sygnalizatora, nie można było wprowadzić takiego sygnalizatora 
na soczewce. Zdaje się, że można to poprawić.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Jeszcze jeżeli chodzi o Wita Stwosza to niektórzy radni twierdzą, że tam ten ruch 
jest znikomy i niepotrzebna jest ta ścieżka. Czy pan ma takie dane i mógłby je pan 
przesłać? 
 
Pan Remigiusz Kitliński – Pełnomocnik Prezydenta Miasta Gdańska ds. 
Komunikacji Rowerowej 
Wszystkie dane na temat ruchu rowerowego w Gdańsku są w Internecie. Wita 
Stwosza jest opomiarowana i od momentu powstania ma największą dynamikę 
wzrostową ze wszystkich tras rowerowych w Gdańsku. Ruch rowerowy jest tam na 
poziomie w zeszłym roku 110 tys. rowerów w ciągu roku.    
 

PUNKT  - 8 
 

Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja.   
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Dostałem odpowiedź na interpelację w sprawie Hali Olivia. Prześlę państwu. Jest tu 
napisane, że w ogóle budynek jest oddany do użytkowania. Proszę, żeby każdy się z 
tym zapoznał.  
 
Radny Łukasz Hamadyk – członek Komisji 
Możemy poprosić o opinię prawną dotyczącą umowy. Ta umowa została podpisana 
dwa tygodnie przed oddaniem mandatu Prezydenta Posadzkiego. Niedawno miasto 
przedłużyło umowę, ale musiało, bo ubiegało się o dofinansowanie na remont. 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Problem jest taki, że my cały czas tą infrastrukturę dofinansowujemy, ale nie 
mamy wpływu.  
 
Radny Łukasz Hamadyk – członek Komisji 
Kiedyś miasto zarządziło audit, a pan Kostecki nie wpuścił auditorów z urzędu.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Nie mam nic przeciwko temu, żeby tam klub Stoczniowiec urzędował. Natomiast 
tak jak powiedziałem panu prezesowi Kosteckiemu na Komisji, biorąc pod uwagę 
ilość problemów amortyzacyjnych Hali chyba stosowne by było, żeby oni tam 
ćwiczyli, ale gospodarzem Hali było miasto. Szanowni państwo radni ja w tej chwili 
dostaję mnóstwo zgłoszeń, płaczą wszystkie organizacje i teraz w szkole nr 35 chcą 
wprowadzić UKS, bo te stawki za wynajem oni nie są w stanie finansować. Też 
otrzymałem odpowiedź w sprawie dotacji dla klubu sportowego. Te dotacje są 
naprawdę bardzo duże.  
 
 



10 

 

Korespondencja została członkom Komisji przesłana mailowo.  
 
 

W związku z tym, że nie było spraw wniesionych oraz wolnych wniosków 
Przewodniczący podziękował wszystkim za uczestniczenie w obradach i na tym 
posiedzenie zakończono – godz. 17:10. 
 
 
 

Przewodniczący 

Komisji Sportu RMG 

 

Mirosław Zdanowicz 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziła: 
Joanna Świeczkowska  


